
I když náš veletržní tým na poslední chvíli
oslabily chřipky, na výkonu, který jsme v ex-
pozici odvedli, to nebylo tolik znát. Absol-
vovali jsme spoustu setkání a rozhovorů s
tradičními vystavovateli, kteří podobně jako
my nedají na Infotour dopustit, i s vystavo-
vateli, kteří do Hradce Králové přijeli popr-
vé. Je potěšitelné, že jsme nenašli nikoho,
kdo by veletrh kritizoval, kdo by byl zásad-
ním způsobem nespokojen. Alespoň nám
na naše dotazy všichni uváděli argumenty,
pro které jsou rozhodnuti se na Infotour
vypravit za rok zase znovu.

Čím to, že se Kongresovému centru Aldis
daří nejen nezklamat, ale dokonce neustále
táhnout veletrh k lepším výsledkům? Těžko
bychom si mohli dovolit nějaké komplexní 
a vyčerpávající hodnocení. Jsou ale skuteč-
nosti, kterým můžeme úspěchy Infotouru
přičíst k dobru.

V první řadě je to dobrá pověst – tedy
řadu let trvající a neklesající úroveň služeb,
které Aldis dokáže nabídnout – a to přes
všechny problémy dané prostorem, který
nebyl určen k pořádání výstav. Druhou vý-
znamnou skutečností, která se na úrovni
veletrhu podílí, jsou návštěvníci – podobně
jako v Olomouci nebo Ostravě, i na Infotour
chodí lidé vybírat si z nabídek, které přivá-
žíme. Jsou zvědaví a zvídaví. Chtějí vědět,

zajímají je novinky a je na nich znát, že na
veletrh přicházejí poučeni zkušenostmi z
minulých ročníků. No a třetím významným
bodem je dobrá práce realizačního týmu,
který letos navíc přidal i velice dobrou infor-
mační kampaň působící na území Hradce
Králové a celého kraje. Plakáty byly vidět 
na mnoha místech ve městě a nejeden z
vystavovatelů s povděkem kvitoval, že už
cestou do Hradce opakovaně v rádiu slyšel
upozornění a pozvánku na veletrh. 

Sečteno a podtrženo – Infotour a Cyklo-
turistika 2013 byl veletrhem lidnatým. Vý-
stavní prostory byly zastavěny takřka do
posledního místečka. Přibyly expozice krajů
nebo měst ze vzdálenějších destinací, z pol-
ského příhraničí i ze Slovenska. Se svou
nabídkou přijel Liberecký, Plzeňský či 
Moravskoslezský kraj, Vysočina, Východní

Čechy i Zlínský kraj – Východní Morava se
Slováckem, Valašskem. Samozřejmě nej-
větší expozici postavil domácí, Královéhra-
decký kraj, pod jehož střechou našly své
místo i stánky partnerských krajů Bansko-
bystrického a Dolnoslezského. V okolí se
rozložila královská věnná města, hostinec 
U Hubálků z Kostelecké Lhoty, Jihomora-
vané z Mikulovska a Strážnice, Slovácko s
vinařem Maděřičem, Valašskem a Vsetínem,
pod pódiem se prezentovalo město Hradec
Králové a společnost Revitalizace Kuks. A
tak bychom mohli pokračovat ještě dlouho
a stejně bychom na někoho asi zapomněli.

Po letech, co na Infotour a Cykloturistiku
jezdíme, jsme zaznamenali zajímavý nárůst
nových vystavovatelů. Je tedy jen přiroze-
né, že jsme se právě jich zeptali, jak jsou 
s veletrhem spokojeni.

Lázně Piešťany a Smrdáky, Slovensko:
„Přijeli jsme na Infotour poprvé a musíme
přiznat, že jsme dopředu nevěděli, jak se
máme připravit, co návštěvníky veletrhu 
bude zajímat. Dovezli jsme tedy standardní
nabídky pobytů s ozdravnými i relaxačními
programy. Bylo pro nás příjemným překva-
pením, s jakou odezvou jsme se zde setkali.
Starší generace si pamatuje cesty do Pieš-
ťan z dob před rozdělením Československa
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a jejich zájem o opětovnou návštěvu je váž-
ný. Ptají se na ceny, služby, novinky. Když
dokážeme uvádět ceny v přepočtu na české
koruny, zdá se, že bychom na zdejším trhu
mohli mít úspěch. 

Lázně Smrdáky jsou zde známé mnohem
méně, ale věříme, že za rok budeme mít na
veletrhu Infotour ještě větší úspěch. Ano, už
nyní vidíme jako reálné přijet znovu.“ 

Město Litoměřice, Ústecký kraj: „Hned
po prvních hodinách veletrhu bylo zřejmé,
že jsme trošku podcenili zájem zdejší ve-
řejnosti o naše město, Portu Bohemicu a
všechno, co v Litoměřicích máme. Lidé se
vyptávají a je znát, že doslova prahnou po
nových informacích a nových možnostech.
Mnozí už v Litoměřicích byli, jiní by se k
nám třeba po letech znovu vrátili. Výsledný
dojem je velice dobrý. Nejedná se sice o
nijak obrovskou akci, ale atmosféra je zde
velice příjemná a dá se říci, pracovní.“ 

Salaš Zbojská, Muránská planina,
Slovensko: „Přijeli jsme letos do Hradce
Králové poprvé a musíme přiznat, že nás
veletrh překvapil nejen zájmem návštěvníků,
ale i ochotou organizátora, Kongresového
centra Aldis. Přivezli jsme náš tradiční pro-
dukt a byli jsme připraveni všem představit
nejen Salaš, Gazdovský dvor a celou Mu-
ránskou planinu se vším, co lze u nás prožít,
ale také naši pověstnou kyselicu a halušky 
– bohužel, z technických důvodů jsme mohli
nabídnout jen slaninu, klobásy a sýry – ale 
i tak jsme odjížděli velice spokojeni a bu-
deme se snažit přijet za rok znovu. Čeští tu-
risté jsou pro nás velmi významnou cílovou
skupinou.“ 

Pro TRAVEL profi je královéhradecký In-
fotour „srdeční“ záležitostí. Nejenže zde rok
co rok najdeme nové kontakty a obchodní
vazby, ale právě do Kongresového centra
Aldis se za námi vracejí naši čtenáři, kteří 
si chtějí popovídat nebo nás upozornit na
novinky, kterých bychom si měli za měsíc
nebo dva všimnout. Infotour lze charakteri-
zovat jako veletrh, který má před sebou
ještě hodně zajímavou perspektivu. Svědčí
o tom třeba právě trvale rostoucí zájem vy-
stavovatelů o účast. K tomuto trendu se
snaží přispět i TRAVEL profi mimo jiné také
tím, že pokud někdo z našich partnerů váhá
nebo se z technických důvodů nemůže ve-
letrhu aktivně zúčastnit, prezentujeme ho 
„v zastoupení“. Uplatníme jeho materiály 
v naší expozici a pečlivě sledujeme reakce
návštěvníků. Tentokrát to byl například Well-
ness Hotel Residence Ambra Luhačovice.
Podle zájmu, který návštěvníci o jeho služ-
by projevovali, lze předpokládat, že i z
Hradce Králové a celého kraje se do Luha-
čovic brzy vypraví turisté, kteří mají rádi
kvalitní služby a zajímavé turistické nabídky. 

Za zmínku určitě stojí i doprovodný pro-
gram veletrhu. Jeho společným tématem
byla „žena“. Celým veletrhem se prolínal
projekt „Královéhradecký rok ženy“ a pro-
běhla i konference „Žena na cestách“, v je-
jímž průběhu zazněly příspěvky řešící mimo
jiné i otázky, do jaké míry jsou jednotlivé
produkty pro ženy vhodné, co by bylo třeba
v tomto směru ještě vylepšit, připravit atp. 

Velkou pozornost si získaly také před-
nášky a besedy o cestování. K těm hodně
populárním patřilo vystoupení cestovatele,
kameramana a spisovatele Steve Lichtága
nebo hudebníka a cestovatele Martina Kra-
tochvíla. Možná, že by se v tomto směru
dobře uplatnila i beseda nebo besedy na
témata domácí. I když ani ta nechyběla –
na malém pódiu v prvním patře proběhla
vystoupení, která ale trochu rušil běžný ve-
letržní ruch. 

Organizátorem konference byla společ-
nost Revitalizace Kuks. Manažerka ing.
Daniela Hejzlarová nás informovala o pro-
jektech, které na Kuksu běží i o projektech
připravovaných. Šíře aktivit na Kuksu je
skutečně překvapivě objemná a určitě se
budeme snažit vám v průběhu roku přinést
podrobnější zprávu. Jako hodně zajímavá
se nám jeví cyklostezka z Hradce Králové
na Kuks. Možná, že se na ní s vámi brzy
setkáme. Cykloturistika je přece stále po-
pulární.   

Není tedy divu, že spoustu návštěvníků 
a turistů zaujaly také nabídky vhodné pro
cyklisty. K vidění byla moderní elektrokola,
vybavení pro cyklisty a cykloturistiku a za-
slouženou pozornost budily rovněž některé
speciální cyklistické kreace. Ovšem to, co
se nejvíce líbilo nám, byla expozice Labské
stezky s materiály, podle nichž bude možné
už co nevidět vyrazit na dlouhé kilometry
podél jedné z nejkrásnějších řek prakticky
od pramenů, pak celým Královéhradeckým
krajem, přes Portu Bohemicu až na hranici
nebo dál do Německa.   

Využili jsme možnosti, kterou nám vele-
trh Infotour nabídl a krátce jsme se setkali
také s 1. náměstkem hejtmana Králové-
hradeckého kraje RSDr. ing. Otakarem
Rumlem, do jehož gesce rozvoj cestovní-
ho ruchu patří. Jak nám sdělil, je ve funkci
necelých pět měsíců a tudíž by nepovažo-

val za správné nevhodně zasahovat do pro-
cesů, které už řadu let vede nynější oddě-
lení regionálního rozvoje a cestovního ruchu
na krajském úřadu. To ale neznamená, že
není co zlepšovat a podporovat. V době
současné krize není vhodné se vymlouvat
na „objektivní podmínky“. Spíš je třeba hle-
dat nové cesty a nové modely pro aktivněj-
ší zapojení podnikatelských subjektů do
společné práce jak na úrovni kraje, tak na
úrovni měst, regionů a obcí. 

Přejeme tedy Královéhradeckému kraji 
a všem, kdo se na jeho teritoriu poctivě a
aktivně snaží posouvat turistickou „káru“
dál, hodně úspěchů. I přesto, že v posled-
ních letech díky ne právě pozitivnímu vývoji
ve světě tlačíme „do kopce“, nebo možná
právě proto, nesmíme polevit, neměli by-
chom dopustit, aby vývoj nabral opačný,
negativní směr. Jak ukázal letošní veletrh
Infotour a Cykloturistika, možné to je. Chce
to jen nápady, odvahu je prosadit a realizo-
vat. Pokud i u vás – na jihu Čech, ve Slez-
sku, na Plzeňsku a kdekoliv jinde, máte 
a připravujete zajímavé novinky, neváhejte 
a už nyní se připravujte na další ročník. Ve-
letrh Infotour a Cykloturistika 2013 skončil,
ať žije Infotour a Cykloturistika 2014.

Laco Kučera
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